
Referat af bestyrelsesmøde i Herfølge Boldklub d. 31.01.2018.  
 

Deltagere: Jan Martinsen, Christina Kaiser, Søren Lindholm, Søren Østergård, Hans Hytteballe 
 

 

Dagsorden: 
 

Punkt 1 - Godkendelse referat sidste møde d. 29.11.2017 

Christina gjorde opmærksom på, at der i punkt 5. – Frivillighedsindsats – skulle stå, at børnene fra U5 – U9 

ikke deltager, men alene forældrene. 

 

Punkt 2 - Driftsrapport 

Overordnet sportsligt er der intet at bemærke i den korte periode siden sidste bestyrelsesmøde i slutningen af 

november 2017. 
 

Forhandlinger vedrørende samarbejdsaftale med HB Køge forventes færdiggjort i løbet af februar. 
 

Den nye aftale med Capelli er godkendt og forventes snarest underskrevet. 
 

Oprydning efter fældning af træer og buske fra BaneDanmark har været langvarig. Opsætning af hegn 

forventes i gennemført i begyndelsen af 2018. Projektet er lidt forsinket. 
 

Der er opsat nyt hegn mellem ”bane mini” og den store parkeringsplads. 
 

Cafeteriarenovering og oprydning er gennemført. Der udestår lidt finish i cafeteria i form af billeder, fotos, 

indhold af skabe m.v. samt lyskilder i det gamle klubhus. Alt dette forventes afsluttet i løbet af februar 

måned.  

Faciliteterne er dog allerede taget i brug, incl. det ”gamle” klubhus, som anvendes flittigt til mange formål. 
 

Renovering og ombygning af faciliteter ved Herfølge Boldklub, som Køge Kommune afsatte midler i 

størrelsesordenen 500.000,- kr. til sidste efterår, forventes så småt at kunne starte 1.3.2018. 
  

Der arbejdes videre på et ”Visionsdokument” vedrørende de næste 3 år. Dokumentet kan forhåbentlig tjene 

som grundlag for en dialog med politikere og forvaltning i Køge Kommune.  

Punkt 3 -  Regnskab 2017 

Regnskab udviser et underskud, hvilket selvsagt ikke er tilfredsstillende, og der er flere faktorer, der gør sig 

gældende. 
 

Hvad angår indtægtssiden, ligger vi på sponsorområdet noget under det forvente, idet flere sponsorer 

øremærker bidragene til bestemte områder i klubben, hvilket formindsker indtægter, der kan anvendes bredt i 

klubben. 
 

Klubben siger endnu engang tak for de 50.000,-, som støtteforeningen øremærkede til renoveringen af 

cafeteria - og desuden tak for den store indsats i forbindelse med ombygningen. 
 

Renovering af cafeteria androg i alt 100.000,- på trods af den store frivillige indsats, der blev ydet, men som 

det er bekendt, så dukker der ofte helt uforudsete udfordringer op – også her – så ekstraudgifterne i denne 

forbindelse måtte tages af klubbens driftskonto. 

Alle er dog glade for renoveringen, som også omfattede det ”gamle” klubhus, der igen fungerer efter 

formålet. 
 

På udgiftssiden konstateredes øgede omkostninger til materialer (tøj, bolde, trænertøj).  

 

Punkt 4 - Budget 2018 

Udkast til Budget 2018 blev gennemgået. 
 

Det økonomiske udgangspunkt er ikke godt, idet klubben i 2017, som tidligere bemærket, har haft 

underskud. Der er derfor foreslået væsentlige ændringer i forhold i budgetudkast for 2018 i forhold til 2017. 
 

Forslaget indebærer, at klubbens tilbud til medlemmerne på basis af kontingent fremover tilbyder  

3 ugentlige træninger (mindre, hvis enkelte årgange ønsker det). 
 

Ugentlig kamp i sæsonen (DBU perioder) 



 

Kamptøj 
 

Træningstøj fra U10 og opefter 
 

Sportslige materialer til kamp og træning 
 

Det betyder omvendt, at at klubbens udgifter på nogle områder skal formindskes. 
 

Klubbens helt store fokus bliver at tilføre indtægtsgivende projekter til klubben. Der har allerede været 

projekter i 2017 (fodboldfitness m.v.), men fremadrettet planlægges med yderligere projekter. 
 

Yderligere budgetteres med væsentligt mindre forbrug på materialer – delvis på grund af overgang til 

Capelli-aftalen, gældende fra januar 2019. 
 

Der forventes udgiftsneutral fodboldskole samt overskud på stævne (Herfølge Sommercup). 
 

Derudover forventes dannelse af sportsligt udvalg at have en økonomisk konsekvens. 

 

Punkt 5 - Sportsligt udvalg 

Der var fremsendt oplæg fra FU vedr. dannelse af et sportsligt udvalg med repræsentanter fra de forskellige 

områder i klubben. FU vil i foråret arbejde videre ift. dette. 

 

Punkt 6 - Holdmiddage 

En af grundene til at opgradere klubbens cafeteria var, at klubben ønsker at styrke sammenholdet blandt 

medlemmerne igennem forskellige arrangementer og holdmiddage. 

Intentionen er en månedlig holdspisningsdag for alle træningsgrupper. Der er (det varierer lidt over tid) 

mellem 15 og 20 træningsgrupper i klubben. Såfremt holdene fordeles jævnt over måneden, kan der næsten 

alle hverdage i ugen være en træningsgruppe på besøg i cafeteriaet. Tanken er, at træningsgrupperne aftaler 

med cafeteriaet en dag om måneden, der er afpasset træningstider og børnenes alder(sengetid). 

Cafeteriaet får hermed mulighed for at lave et attraktivt tilbud om dagens ret (træningsgruppen vælger selv 

den ret, som de ønsker serveret på dagen ud fra et katalog).  

Håbet/intentionen er, at også øvrige hold, søskende og forældre, trænere/ledere, medlemmer bredt og borgere 

i Herfølge tiltrækkes med afsæt i, at der kontinuerligt i klubbens cafeteria serveres god sund mad til en 

fornuftig pris. 

 

Punkt 7 - GF forberedelse 

Generalforsamlingen afvikles onsdag d. 28. februar kl. 19 i Loungen. 
 

Jf. klubbens vedtægter indkaldes der til generalforsamling via klubbens hjemmeside.  

Dette vil ske umiddelbart efter bestyrelsesmødet.  
 

Det vil af indkaldelsen fremgå, at forslag til dagsordenspunkter samt navne på kandidater, der ønsker valg til 

bestyrelsen, skal fremsendes til formanden senest 7 dage før generalforsamlingens afholdelse. 

 

Punkt 8 - Eventuelt 

Det blev besluttet, at suppleanter inviteres til bestyrelsesmøder (uden mødepligt) og modtager referat for at 

fastholde en kontinuitet, såfremt et valgt bestyrelsesmedlem udtræder i valgperioden. 

  

 


